
PROTOKÓŁ Nr LIII/23
z sesji Rady Gminy Łubnice

odbytej dnia 30 listopada 2023 roku
 
W sesji udział wzięło 13 radnych. Dwie nieobecne nieusprawiedliwione.
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:
 
1.    Anna Grajko – Wójt Gminy
2.    Izabela Pszczoła – Skarbnik Gminy
3.    Leszek Ziółek – Sekretarz Gminy
4.    Sołtysi
   
Proponowany porządek obrad:
1.     Otwarcie sesji.

2.     Przedstawienie porządku obrad.

3.     Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok.

4.     Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Centrum Kultury w 
Łubnicach.

5.     Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Łubnice
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024.

6.     Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 
rolnego na obszarze Gminy Łubnice na 2024 rok.

7.     Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży 
drewna, przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku leśnego na obszarze gminy na 
2024 r.

8.     Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w 
domu" Gminy Łubnice na lata 2024-2028

9.     Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków.

10.  Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek
w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych.

11.  Interpelacje i wnioski radnych.

12.  Odpowiedzi na interpelacje.
13.  Wolne wnioski i informacje.



 

Ad. 1
 

P. Przew. – otwieram LIII sesję i witam wszystkich przybyłych. Na podstawie listy 
obecności stwierdzam, że Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.
 
Ad. 2
 
P. Przew. – przedstawił proponowany porządek obrad.  Czy są  jakieś propozycje zmiany 
porządku obrad? Nie widzę. Przegłosujemy proponowany porządek obrad .
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.
 
Ad.3
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok.
Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.
P. Przew. – Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Obrad obu 
Komisji  –  o przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LIII/330/23
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 4
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Dyrektora Centrum Kultury w Łubnicach.

Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Obrad obu Komisji  –  o 
przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LIII/331/23
w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Centrum Kultury w Łubnicach.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
8 głosowało za, 5 wstrzymało się i nikt nie był przeciw.



Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 5
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 
współpracy Gminy Łubnice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i
o wolontariacie na rok 2024.

Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Obrad obu Komisji  –  o 
przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LIII/332/23
w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Łubnice z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 6
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do 
celów wymiaru podatku rolnego na obszarze Gminy Łubnice na 2024 rok oraz opinię 
Świętokrzyskiej Izby Rolniczej.

Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Obrad obu Komisji  –  o 
przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LIII/333/23
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na obszarze 
Gminy Łubnice na 2024 rok.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 7
 



P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 
średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku leśnego 
na obszarze gminy na 2024 r.

Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Obrad obu Komisji  –  o 
przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LIII/334/23
w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku leśnego na obszarze gminy na 2024 r.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 8
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu 
osłonowego „Posiłek w szkole i w domu" Gminy Łubnice na lata 2024-2028

Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Obrad obu Komisji  –  o 
przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LIII/335/23
w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu" Gminy Łubnice na 
lata 2024-2028

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 9
 
P. Przewodniczący – poprosił Sekretarza o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
gminnej ewidencji zabytków wraz z uzasadnieniem.
Pan Sekretarz przedstawił w/w projekt.
P. Przewodniczący – Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę Przewodniczącego Obrad 
obu Komisji  –  o przedstawienie opinii.
P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.



P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.
Uchwała Nr LIII/336/23

w sprawie zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
gminnej ewidencji zabytków.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 10
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach wieloletniego
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz określenia 
zasad zwrotu wydatków za świadczenia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów żywnościowych.

Następnie poprosił Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej o przedstawienie 
uzasadnienia.

Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej o przedstawiła uzasadnienie do projektu 
uchwały.

P. Przewodniczący – Czy są jakieś pytania?

P. Kozioł – to jakie teraz będzie to kryterium, w tym roku było 1300 zł i 1700 zł.

P. Kierownik OPS – nie to było do pomocy z Banku Żywności a kryterium dochodowe nie 
było zmieniane już od kilku lat i wynosi 776 zł dla osoby samotnej i 600 zł dla osoby w 
rodzinie. Dlatego dobrym jest to co robi Rada Ministrów, że pozwoli podwyższyć kryterium 
dochodowe o te 200 % ponieważ w  tedy 600 zł razy 2 jest 1200 zł i więcej osób może 
skorzystać.

P. Przewodniczący – czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? Nie widzę. Proszę 
Przewodniczącego Obrad obu Komisji  –  o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Obrad – opinia pozytywna.
P. Przew. – Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr LIII/337/23
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnej pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia w 
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 13 radnych.
13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.



Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 11
 
Brak interpelacji.
 
Ad. 12
 
Brak odpowiedzi na interpelacje.
 
Ad. 13
 
P. Przew. – wolne wnioski i informacje.
P. Sekretarz – przedstawił  odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych na pismo radnego 
Stanisława Sekuły z Wilkowej a dotyczące zamontowania urządzenia bezpieczeństwa 
ruchu w postaci progu zwalniającego w ciągu drogi powiatowej na wysokości szkoły. W 
piśmie tym wyjaśniono, iż niedopuszczalne jest montowanie progów zwalniających w 
ciągach dróg, po których odbywa się ruch autobusów wykonujących przewozy w 
regularnych liniach a w miejscu wskazanym do zamontowania takiego urządzenia znajduje
się zatoka autobusowa. Jednocześnie  poinformowano, że Zarząd dróg Powiatowych nie 
posiada instrumentów oraz kompetencji do monitorowania oraz dyscyplinowania 
kierowców łamiących przepisy ruchu drogowego.
P. Bąk – jeśli można korzystając z okazji, bo Pan Radny na tym spotkaniu co byliśmy z 
Dyrektorem zwrócił uwagę, że jest problem z pieszymi i Policją. Pieszymi poruszającymi 
się wciągu pieszo jezdnym. Wczoraj odbyliśmy spotkanie z Policją, Pan Starosta i 
rozmawialiśmy w tej sprawie no i niestety Policja obstaje przy tym, że pieszy poruszający 
się po drodze publicznej ma się poruszać twarzą do jadącego auta. Jest to związane z 
jego bezpieczeństwem żeby w razie sytuacji nieprzewidzianej widział co się dzieje i mógł 
zareagować na to. Nie mniej jest to problem nie tylko w Wilkowej ale tych ciągów pieszo 
jezdnych troszeczkę jest stworzonych i próbujemy to rozwiązać stawiając jakieś znaki 
żeby jednak pieszy mógł tym ciągiem chodzić.
P. Sekuła – jak ma iść jak po drugiej stronie jest głęboki rów i może ktoś na niego wjechać.
P. Bąk – ja przekazuję tylko stanowisko Policji, ja na to wpływu nie mam i cóż mogę 
poradzić. Ja też argumentowałem to, że widziałem w miastach ciągi rowerowe gdzie 
rowerzyści mogli się w obydwie strony poruszać tym ciągiem. Były wymalowane rowerki w 
jedną i druga stronę i mógł jechać i rowerzysta może hamować tyłem, Policja się upiera, 
że nie. Jeszcze korzystając z okazji jeśli jesteście zainteresowani mógłbym się odnieść do 
inwestycji, które robiliśmy w tym roku, jeszcze może nie są wszystkie zakończone i to co 
przewidujemy na przyszły rok. Odniosę się tylko do tych inwestycji na terenie gminy 
Łubnice. Rządowy Program Rozwoju Dróg nabór 2022-2023 to jest droga w Budziskach 
na ciągu Ruszcza – Słupiec. Ta droga była odebrana bodajże w tamtym tygodniu 995 m, 
wartość inwestycji 1247263,05 zł, dotacja 70%, po 187090 Powiat i Gmina. Drugą 
inwestycją na która już w tym roku jest przetarg rozstrzygnięty ale termin wykonania tej 
inwestycji jest przewidziany na 7 września 2024 roku czyli na przyszły rok. To jest 
przebudowa odcinka drogi powiatowej Przeczów – Łubnice od skrzyżowania z drogą 



krajową w kierunku Łubnic. Długość tej drogi również 995 m, wartość zadania 887563,70 
zl dotacja również 7-%, udział Powiatu 133135,70 i również taka sama kwota po stronie 
Gminy.
Z Funduszu Rozwoju Dróg na 2024 rok jest przewidziana tu u Pani Radnej ze 
Szczebrzusza dobre wieści bo jest przewidziana w ciągu drogi Łubnice – Słupiec w 
miejscowości Szczebrzusz o długości 995 m no za dużą kwotę bo bez mała 2 miliony i 
jeszcze z tego co wiem ale nie mam tego w tym zestawieniu jest przewidziany odcinek 1 
km drogi w ciągu Rytwiany – Łubnice  i to jest od skrzyżowania w Borkach tam co był 
zakończony remont w kierunku leśniczówki tam ta droga też zaczyna się troszeczkę 
niszczyć. Tak, że proszę Państwa wchodzi z remontem na te drogi, które były 
remontowane jak ja zostałem radnym czyli to jest 2007-2008 rok .
P. Sekuła – Panie Radny a co z tą drogą z Łubnic w kierunku Wilkowej tam jest zwężenie i
nie spełnia norm ta droga w ogóle.. doszedł chodnik i dlatego jest wąsko, chodnik wszedł 
w jezdnię. Do tego jest nie posypywane, ślisko jest dwa dni przestało padać i w ogóle nikt 
nic nie posypał jest jedna szklanka dzisiaj.
P. Gromny – dzisiaj jest nie sypane nigdzie,
P. Bąk – ciężko mi tu za Pana Dyrektora świecić oczami, że tak powiem.
P. Sekuła – podpisały umowy tak czy nie tak?
P. Bąk – znaczy są umowy.
P. Sekuła – to trzeba interweniować niech o czasie reagują a nie tak po fakcie.
P. Bąk – przypuszczam, że coś tam było posypane, efekt jest taki jaki jest, mróz dzisiaj był 
kilku stopniowy to sypanie nie wielki efekt daje.
P. Sekuła – było posypane na krzyżówkach
P. Bąk – no niestety mamy jak mamy. W listopadzie rzadko mrozy bywały no a teraz mamy
zimę. Odnośnie zwężenia drogi ta inwestycja była wykonywana niedawno, pas drogowy 
pozwalał na ile pozwalał no i teraz jest problem jaki jest. W Łubnicach chcieli chodnik no to
mają chodnik.
P. Szymański – w 2016 roku był wypadek w Wilkowej przyczyna była taka, że było 
lodowisko bo droga była nie posypana. Po wypadku zaraz przyjechali i posypali.
P. Adaś – a co z drogą Łubnice-Czarzyzna i Czarzyzna-Budziska?
P. Bąk – początek tej drogi z drugiej strony teraz był wyremontowany a chodzi o 
utrzymanie Pani Radna?
P. Adaś – nie no trzeba obejrzeć
P. Motyl – trzeba się przyjrzeć bo tu koło mnie jest taka popękana, że nie ma mowy.
P. Bąk – ja nie chcę tutaj za Dyrektora Bernysia odpowiadać i za niego odpowiedzialności 
za drogi brać.
P. Kozioł – on ta droga nie jeździ.
P. Bąk – jeżdżę tą drogą ale nie zwracałem uwagi trzeba by coś zrobić z drzewami, które 
tam rosną. Nie dawno ta droga była robiona ale te drzewa rosną i jest problem bo asfalt 
rozsadzają. Następna sprawa co zrobić żeby one dalej tego nie robiły.
P. Kozioł – ale w Łyczbie droga jest spękana w miejscu gdzie nie ma drzew.
P. Bak – Panie Radny początek tej drogi jest już przewidziany do remontu. Po kolei ile 
można to będziemy robić. Mówię ten odcinek był pierwszy zrobiony i teraz jest pierwszy 
remontowany i będziemy w dalszej kolejności dalej postępować. Jaka była przyczyna na 
Kapkazie spękania tej drogi wszyscy dobrze wiemy, że tam był problem po powodzi 



zrobienia tej drogi, problem utwardzenia, bo firma drogowa sobie nie dawała z tym rady no
i niestety w tej chwili dzieje się co się dzieje.
P. Witek a co z drogą w Wilkowej Oleśnica – Połaniec? I chodniki to już jest do 
uprzykrzenia.
P. Bąk – sytuacja jest tam taka, że nawierzchnia drogi jest taka, że jeszcze pozwala na 
użytkowanie.
P. Witek – ale jest popękana i są zagłębienia.
P. Bąk – popękane to są wszystkie drogi, krajówka też jest popękane. Słuchajcie ja nie 
mogę zagwarantować co gdzie i kiedy będzie robione w miarę możliwości. To co 
zwróciłem uwagę w okresie tym szesnastoletnim, osiemnastoletnim wchodzi się na 
przebudowę drogi to już jest dobrze.
P. Witek – ale problem chodników jest.
P. Bak – problem chodników był od samego początku jak tylko droga była zrobiona bo się 
to obsuwa bo na siłę to było robione i teraz są efekty tego, nie ma co ukrywać ten rów, 
który tam jest piasek się obsuwa i to wszystko jedzie. Pan Dyrektor zobowiązał się 
własnymi siłami to zrobić no i niestety.
P. Motyl – coś tam robiły ale chyba koło Treli a koło Komasara nie robili.
P. Bąk – tak, że wiecie Państwo ciężko mi tutaj wszystkie te problemy rozwiązać. Ja Policji
nie zmienię zasad czy w rejonie dróg.
P. Adaś – my zgłaszamy a miarę możliwości róbcie.
P. Bąk – kadencja ta się kończy w związku z czym ja nie mogę za bardzo obiecywać a co 
będzie dalej czas pokaże. Ja mogę mówić tylko o tym co mamy w budżecie teraz 
przewidziane a budżet inwestycyjny za ubiegły rok to jest 50% pieniążków, które 
wydajemy. Proszę Państwa powiat tych pieniędzy naprawdę nie przejada tylko ich 
inwestuje.
P. Przew. – czy ktoś chce jeszcze zabrać głos, proszę bardzo Pan Sołtys.
P. Motyl – ja chciałem zgłosić lampy na osiedlu bo skarzą się, że im coś tam buczy żeby to
wymienić na ledowe.
P. Kozioł – to trzeba zgłosić do rejonu oni sprawdza czemu buczy czy trzeba wymienić 
lampy.
P. Motyl – ja zgłaszam, mnie mówią to ja też mówię.
P. Golba – ta na Szczebrzuszu ta droga to będzie w 100% pokrywana z waszego 
budżetu?
P. Bak – nie, tu nie mam dokładnie rozpisanego tego finansowania mam tylko wartość 
zadania ale ta droga już jest w budżecie na przyszły rok na pewno ujęta.
Wartość zadania to jest 1691745,72 zł ale dokładnie jak to finansowanie wygląda nie 
jestem w stanie powiedzieć. Może Pani Wójt więcej wie.
P. Wójt – montaż finansowy, który otrzymaliśmy w postaci takich propozycji podjęcia 
decyzji i podpisania porozumienia zarówno w odniesieniu do drogi w Przeczowie jak i do 
drogi w Szczebrzuszu przewiduje 50% pokrycie udziału własnego przez Gminę. Tak jak 
było przy Budziskach tak jak do tej pory, że udział własny, który jest po stronie Powiatu jest
dzielony na 50%, 50% daje Powiat i 50% daje Gmina. Tu jest taka sama propozycja, te 
pisma sa ale odpowiedzi na nie ma. Będą one przedmiotem rozważań przez Państwa i 
dyskusji w roku przyszłym w trakcie trwania już budżetu 2024.
P. Bąk – Pani Wójt jeśli mogę bo w tej chwili udało mi się jeszcze podejrzeć jak ten montaż
dokładnie wygląda. Dotacja Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg jest 80%, w związku z 



tym po stronie udziału własnego jest 20%, 10% Gmina i 10% Powiat tak to dokładnie 
brzmi.
 
P. Przew. –  Czy ktoś chce jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego wyczerpaliśmy 
porządek obrad zamykam dzisiejszą sesję Rady Gminy w Łubnicach. 
 
Sesja trwała  1 godzinę i 18 minut.
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.
 
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Gminy

Henryka Rogala                                                            Marian Komasara


